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Nasui: Investitorii trebuie tratati cu respect si cu multa predictibilitate

Investitorii trebuie tratati cu mult respect si cu multa predictibilitate si ne dorim ca interactiunea cu statul

sa fie cât mai usoara, mai ales pe partea fiscala, iar unul dintre pilonii esentiali ai reformelor este

debirocratizarea, a declarat luni ministrul Economiei, Claudiu Nasui, la evenimentul de aniversare a 10 ani

de la listarea Fondului Proprietatea la BVB.

 

"Investitorii trebuie tratati cu respect si cu multa predictibilitate. Unul dintre pilonii esentiali ai reformelor pe care

le-am desfasurat anii trecuti, legi pe care am avut sansa sa putem sa le promulgam prin Parlament, este

debirocratizarea. Sunt deja opt legi de debirocratizare si ne dorim ca relatia, nu doar pentru IMM-uri, nu doar

pentru micii investitori, dar si pentru bursa si pentru toata lumea sa fie cât mai usoara în interactiunea cu statul,

mai ales pe partea fiscala, pe partea de raportari, dar nu numai. Trebuie toate lucrurile acestea sa fie cât mai usoare

si iarasi cred ca ar trebui sa folosim aceasta enorma putere a bursei pentru a transparentiza si a eficientiza

companiile care mai sunt de stat si care de multe ori, daca ar fi sa tragi un fir rosu, un fir director, vezi ca sunt cam

aceleasi peste tot. Chiar si acelea care exploateaza monopoluri, care sunt profitabile poate pot face mult mai bine

daca ar avea genul acesta de actionariat activist pe care bursa si Fondul Proprietatea sunt sigur ca îl pot aduce", a

spus Nasui.

 

Acesta le-a transmis participantilor la eveniment ca Executivul ramâne dedicat nu doar debirocratizarii ci si

predictibilitatii si ca nu vor avea surprize neplacute.

 

"Toate lucrurile pe care le vom face si pe care le vom întreprinde în Guvern sunt în linia celor pe care le-am

prezentat. Toate proiectele vor fi supuse dezbaterii publice, discutate cu toti stakeholderii si sunt în linia aceasta a

înlesnirii libertatii economice de care România are mare nevoie ca sa se dezvolte si sa prinda din urma decalajul

fata de Europa de Vest", a afirmat ministrul Economiei.

 

El a subliniat ca mai sunt multe lucruri de facut ca sa fim într-adevar o economie de piata, desi în ultimii 30 de ani

s-au facut mari progrese.

 

"Cred în continuare ca suntem o economie de piata puternic îngreunata de foarte multi factori, mai ales care vin

din zona aceasta a noastra, a politicului, din pacate. Dar lucrurile acestea nu vor mai fi asa, cel putin nu cu acest

nou Guvern. Acest nou Guvern este îndreptat catre modernizarea economiei, este îndreptat catre aceste principii

calauzitoare care sunt încrise si în Constitutie: economie de piata, concurenta, libertate economica si mai ales

fundamentul acesta foarte corect al proprietatii", a explicat Claudiu Nasui.

 

În acest sens, el a semnalat ca pâna la urma asta face bursa: este un loc unde se tranzactioneaza proprietatea asupra

companiilor, asupra actiunilor, iar bursa este un punct central al oricarei economii de piata si un simbol care arata

cum merge economia unei tari.

 

"Nu este singurul simbol, dar e probabil printre cele mai importante ale sale. Nu toate companiile sunt listate la

bursa, nici macar nu au vocatie sa fie toate listate la bursa. Ministerul Economiei se ocupa mai mult tocmai cu

acelea care nu sunt listate, mai degraba cu IMM-uri, antreprenori, oameni care nu sunt antreprenori dar îsi doresc

sa fie într-o zi. Misiunea noastra este sa le facem viata cât mai usoara si sa le punem acel covor rosu pentru ca si ei

sa devina o potentiala poveste de succes care într-o buna zi sa se listeze la bursa si care sa atraga investitori din

toate partile, si din România si din afara si care sa poata crea o noua poveste de succes în România", a punctat

ministrul.

 

Acesta a atras atentia ca bursa nu este vinovata pentru problemele economiei ci este "un mesager", care spune

adevarul despre realitate, despre proiectele întreprinse.
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"Bursa nu o sa ne spuna ce vrem sa auzim, nu o sa spuna în timpul campaniei electorale ca toate vor merge roz, nu

o sa spuna ca nu stiu ce proiect de stat merge bine. Bursa o sa spuna adevarul, o sa spuna ce cred oamenii care îsi

pariaza proprii bani despre realitate si despre proiectele care sunt întreprinse.(..) La bursa, oamenii când fac o

greseala o fac cu banii lor sau cu banii clientilor lor si de multe ori cu consecinte care se rasfrâng direct asupra lor.

Asa ca atentia este data mult mai mult asupra deciziilor care se fac, se iau în calcul mult mai multi factori si de

multe ori iese mai bine acea decizie", a mai spus seful de la Economie.

 

În acest context, el a subliniat ca, în scurtul timp de când exista, Fondul Proprietatea a fost un element extrem de

benefic, inclusiv pentru companiile care au ramas majoritare de stat, prin acest actionariat activist, care nu sta

departe de treburile interne ale companiilor, departe de Executiv si asteapta doar sa se întâmple lucruri, sa

primeasca dividende sau sa se rascumpere actiuni, ci spune ce nu merge bine, ce ar putea fi îmbunatatit, ce se mai

poate face.
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